
   24. august 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naalak-

kersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1.  Hvornår bliver der åbnet op for fangst af pukkelhvaler i området omkring Tasiilaq? 

2. Hvor meget er antallet af pukkelhvaler i Østgrønland? 

3. Er der mulighed for at fangst af pukkelhvaler? 

4. Ville man kunne give kvoter i det nærmeste dage? 

 (Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nûko, Partii Naleraq)  

 

Begrundelse:  

Vi fra Tasiilaq er bekendt med at der er mange pukkelhvaler i havområdet omkring Tasiilaq, da man 

spotter pukkelhvaler hver dag under sejlads i fjordene her. Fangerne vil genre vide hvornår man vil 

åbne op for fangst af pukkelhvaler igen, da de mener at antallet af pukkelhvaler i området er nok til 

at påbegynde fangst, som så er blevet et problem for fiskerne i de områder hvor de fisker. Antallet af 

pukkelhvaler er steget så meget at det er blevet et problem for fiskeriet.  

Spørgsmålet bedes at blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage 

 


